
 

 

Til Folketinget – Finansudvalget  

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1 af 28. november 2019 (alm. del) vedr. aktstykke 42 

om forhøjelse af Udviklings- og Forenklingsstyrelsens låneramme. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Lisbeth Bech Poulsen (SF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mikkel Dirks 
  

2. december 2019 
J.nr. 2019 - 8489 

 

Finansudvalget 2019-20
Aktstk. 42 endeligt svar på § 9 spørgsmål 1 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 1 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor forhøjelsen i dette aktstykke af lånerammen i Udvik-

lings-og Forenklingsstyrelsen ikke er blevet medtaget i tidligere aktstykker fra 2019, hvor 

lånerammen er blevet forhøjet? 

 

Svar 

Udviklings- og Forenklingsstyrelsens låneramme er blevet forhøjet i løbet af 2019 i forbin-

delse med en række fortrolige it-aktstykker om it-udviklingsprojekter.  

 

I forbindelse med it-aktstykker kan Finansudvalget give hjemmel til en forhøjelse af låner-

ammen, svarende til det forøgede træk på lånerammen, som gennemførelsen af det kon-

krete it-udviklingsprojekt, aktstykket vedrører, medfører. 

 

Lånerammeforhøjelsen i aktstykke 42 om forhøjelse af Udviklings- og Forenklingsstyrel-

sens låneramme vedrører ikke de konkrete it-udviklingsaktiviteter, som de tidligere aktstyk-

ker i 2019 har omhandlet, men giver mulighed for at gennemføre en række mindre drifts-

forbedringsinitiativer, som ikke hver for sig kræver forelæggelse for Finansudvalget. 
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